

DOI: 10.18572/1812-3783-2022-2-47-50

# ПРОБЛЕМЫ КВАЛИФИКАЦИИ ПРЕСТУПЛЕНИЙ, ПРЕДУСМОТРЕННЫХ СТАТЬЕЙ 122 УК РФ

**Белясов Сергей Николаевич,**  
заведующий кафедрой правовых дисциплин Государственного гуманитарно-технологического университета,  
кандидат юридических наук, доцент  
*Belyasov\_sergei@mail.ru*

В статье автор обращает внимание на то, что при квалификации по ст. 122 УК РФ возникает проблема в необходимости установления факта, что совершенное деяние создает реальную угрозу охраняемым уголовным законом ценностям, что обязательно входит в предмет доказывания. Автор отмечает, что в следственной и судебной практике допускаются ошибки, приводящие к невозможности привлечения виновных к уголовной ответственности по ст. 122 УК РФ, что свидетельствует о необходимости проведения глубоких исследований рассматриваемых деяний и уголовной ответственности за них.

**Ключевые слова:** венерическое заболевание, ВИЧ-инфекция, освобождение от наказания, уголовный кодекс, вред здоровью, осознание опасности.

## PROBLEMS OF QUALIFICATION OF CRIMES STIPULATED BY ART. 122 OF THE CRIMINAL CODE OF THE RUSSIAN FEDERATION

**Sergey N. Belyasov**  
Head of the Department of Legal Disciplines of the University for Humanities and Technologies  
PhD (Law), Associate Professor

The article presents the fact that when qualifying under Article 122 of the Criminal Code of the Russian Federation, there is a problem in the need to establish the fact that the committed act creates a real threat to the values protected by criminal law, which is necessarily included in the subject of proof. The author notes that in investigative and judicial practice, mistakes are made that lead to the impossibility of bringing the perpetrators to criminal responsibility under Article 122 of the Criminal Code of the Russian Federation, which indicates the need for in-depth research of the acts under consideration and criminal responsibility for them.

**Keywords:** venereal disease, HIV infection, release from punishment, Criminal Code, harm to health, awareness of danger.